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ترویج باشگاهداری اصفهانی!

نامــه محمود اســامیان، نایــب  رئیس پیشــین فدراســیون فوتبال بــه رئیس 
جمهــوری، از بحث های فراموش  شــده هفته های اخیر اســت. بی خبریــم از اینکه 
سرنوشــت ایــن نامه نگاری چه شــد اما خبــر داریم کــه آنچه محمود اســامیان در 
نامه اش نوشــت ترویج روشی از باشــگاهداری اســت که باید عنوان »باشگاهداری 

اصفهانی« را برایش انتخاب کرد.
محمود اسامیان هر چه نقش کمرنگی در فدراسیون فوتبال داشت اما نقش 
اثرگــذاری را در فوتبال اصفهان بازی کرده اســت و خود نیز در لفافــه نامه اش به آن 
اشاره می کند. اسامیان می خواهد سیاقی از باشگاهداری را به عنوان الگوی موفق 
توصیه کند که باز هم قدمی به ســوی حرفه ای شدن باشــگاه ها نیست، بلکه دولتی 

بودن را در پوششی دیگر ادامه خواهد داد.
نامه اسامیان فارغ از موضوع بدیهی پرداخت حق پخش تلویزیونی، حاوی 
این پیشــنهاد اســت: »به تعداد اســتان های کشــور هلدینگ های بــزرگ اقتصادی 
را پشــتیبان و اسپانســر هر اســتان قرار دهید. بــه عبارت دیگــر به تعداد اســتان های 
کشــور هلدینگ هــا انتخاب شــده و درصــدی از ســود آنان بــه باشــگاه های محلی 
داده شــود. در شــرایط حاضر هــم کارخانه هایی همچــون فولاد خوزســتان، فولاد 
مبارکــه، ذوب آهن، ایــران خودرو، ســایپا و... این نقــش را ایفا می نماینــد. البته این 
راه حــل از باب ناچــاری عدم حل حــق پخش اســت. در کنار این امر یــک هلدینگ 
بزرگ اقتصــادی وظیفه تأمیــن هزینه های تیم هــای ملی فوتبال را بــه عهده گیرد. 
البته در ارزیابی کیفی این شــرکت ها تعامل با محیط یک شــاخص مهم اســت. به 
عبارت دیگر حمایت مالی هلدینگ ها از ورزش در دنیا یک امر جاری اســت. زیر هر 
مجموعه صنعتی تخریب های محیطی دارد و در مقابل آن بایســتی از محیط خود 

حمایت نمایند.«
اســامیان فوتبال را از پنجره اصفهان دیده اســت. روشــی از باشــگاهداری در 
اصفهان تجربه شــد که دو باشگاه ســپاهان و ذوب آهن را -دســت کم در دورانی ده 
ساله- به متمول ترین باشــگاه های ایران تبدیل کرد. ســپاهان سال های پرافتخاری 
هم داشــت اما هزینه های گــزاف در فوتبال اصفهــان در دوره هایی منجــر به گرانی 
فوتبال و نابودی باشــگاه های کوچک در سایر استان ها شــد. استقال و پرسپولیس 
خود را بــا درآمدهای مجــازی و تبلیغاتــی از مخمصه اقتصادی تا انــدازه ای نجات 

دادند اما تیم های کوچک در ساخت چنین فرصتی در ابعاد محلی ناکام بودند.
امــا اینکه دولت بتوانــد کارخانه هایی مثل فــولاد مبارکه یــا ذوب آهن را در هر 
اســتان به باشــگاهداری مجبور کند، نمی تواند الزاماً تجربــه موفقیت آمیزی از کار 
بیرون بیاید. باز هم میزان هزینه هر هلدینگ برای باشــگاه تحت نظر تبعیض آمیز 
است و چگونه می توان متناسب با میزان عاقه مندی به فوتبال برای هر باشگاه در 
هر اســتان میزان هزینه ها را روشن کرد. این پیشنهاد نه تنها قابلیت اجرایی همه گیر 
ندارد و در بهترین حالت به ســاختن یکی دو تیم صنعتی متمول تبدیل می شــود، 
بلکه روشــی را ترویج می دهد کــه باز هم فوتبال را وابســته بــه بودجه هایی خواهد 
کرد که فوتبال پدید آورده اش نیســت. سیاق باشگاهداری اصفهانی از سال ها پیش 
در اهواز هم تجربه شــد. تهران هم نوع بی هوادارش را به اسم سایپا و پیکان دارد که 
خودش هم دلیل بازی برای سکوهای خالی طی چند دهه را نمی داند. در سیرجان 
و سایر شــهرها هم نمونه های تازه تر پیدا شده اند که باشگاهداری اصفهانی را ادامه 

می دهند.
رشــد و توســعه و موفقیت هایی کــه باشــگاه های اصفهانی به واســطه تمول 
کارخانه های حامی تجربه کردند، متناسب با میزان عاقه مندی مردم به فوتبال در 
همان شهر نبود. در ایران شهرهای دیگری که مردمانش عاقه مندی بسیار بیشتری 

به فوتبال دارند، حتی بودجه برای اداره تیم در لیگ دسته دوم پیدا نمی  کنند.
راه حل اما آزاد کردن اقتصاد فوتبال اســت. اینکه میزان تعلق خاطر تماشاگر 
به هر باشــگاه، تمول آن باشــگاه یا فقر و حتی تعطیلی اش را رقم بزند. فوتبال باید 
در معرکه بــازار آزاد فوتبال راه خود را پیدا کند و ســرمایه گذار خصوصی واقعی -بر 
خاف سرمایه گذاران ظاهراً خصوصی که فوتبال ایران دارد- خود راه باشگاهداری 

را پیدا می کند.
حق پخش تلویزبونی هم روزی قابل پرداخت است یا به رقم واقعی می رسد 
کــه رقابت تلویزیون هــای خصوصی برای خریــد حق پخش قیمــت را تعیین کند، 
نه هر فرمــول دیگری. تا آن روز می توان به ســیاق باشــگاهداری اصفهانی لیگ راه 
انداخت و تصور کرد که جریانی به اســم فوتبال حرفه ای ســاخته شده است اما این 

فقط یک تصور است.

اروپا،  قهرمانان  لیگ  در  چلسی  و  زنیت  دیدار 
چلسی  صعود  ندارد.  چندانی  اهمیت  تیم   2 برای 
می تواند  هم  زنیت  و  شده  قطعی  حذفی  مرحله  به 
بنابراین  شود.  اروپا  لیگ  راهی  سوم  تیم  عنوان  با 
باشد  حساس  نمی تواند  دیدار  این  نتیجه،  حیث  از 
اما بازیکنانی که به زمین می روند، از لحاظ حیثیتی 
از  البته  و  برسانند  پیروزی  به  را  تیم شان  می خواهند 
نظر انفرادی نیز به موفقیت برسند. برای ما ایرانی ها 
جذاب  آزمون  سردار  حضور  دلیل  به  بازی  این  نیز 
از  یکی  که  ایران  ملی  تیم  ساله   26 مهاجم  است. 
البته  و  می شود  محسوب  زنیت  بازیکنان  بهترین 
شکست  برای  سماک  سرگئی  اصلی  امیدهای  از 
چلسی. بازی 2 تیم رأس ساعت 21:15 در ورزشگاه 

می شود.  برگزار  سنت پترزبورگ  شهر  گازپروم 
چلسی که با مربیگری توماس توخل موفقیت های 
جزو  نیز  برتر  لیگ  در  و  آورده  دست  به  بسیاری 
برابر  می آید،  حساب  به  قهرمانی  ویژه  مدعیان 
زنیتی قرار می گیرد که صدرنشین لیگ روسیه است. 
دور  شکست  جبران  و  حیثیت  اعاده  برای  زنیت 
از بازیکنان  و با استفاده  می گذارد  زمین  گام به  رفت 
امتیاز  به  می خواهد  آزمون  سردار  چون  آماده ای 

کامل این دیدار برسد.
شده  رها  آسیب دیدگی  بند  از  که  آزمون  سردار 
برابر  دارد،  فعالی  حضور  هم  زنیت  تمرینات  در  و 

به  را  خود  اروپایی  گل  سیزدهمین  می تواند  چلسی 
ثمر برساند. چلسی پیش تر مغلوب بازیکنان ایرانی 
مهدی  و  جهانبخش  علیرضا  دایی،  علی  نظیر 
ستاره  چهارمین  می تواند  هم  سردار  و  شده  طارمی 
لندنی  حریف  این  دروازه  که  باشد  کشورمان  فوتبال 

را باز می کند.
آزمون نخستین گل اروپایی خود را برابر مولده 
نروژ، وقتی تنها 18 سال داشت به ثمر رساند. این گل 
دروازه  سردار  نیز  بعدها  و  رسید  ثمر  به  اروپا  لیگ  در 
بار(   2( فنرباغچه  آژاکس،  اندرلخت،  اسپارتاپراگ، 
گل های  تعداد  کرد.  باز  رقابت ها  این  در  را  ویارئال  و 

لیگ  در  او  اما  رسیده   7 عدد  به  اروپا  لیگ  در  سردار 
قهرمانان اروپا نیز آمار جذابی به نام خود ثبت کرده 

است.
رساندن  ثمر  به  با  که  ایران  ملی  تیم  مهاجم 
از  را  شگفت انگیز  آماری  ملی،  بازی   60 در  گل   39
دروازه  اروپا  قهرمانان  لیگ  در  گذاشته،  بجا  خود 
اتلتیکومادرید،  است.  کرده  باز  را  بزرگ  تیم  چند 
تیم هایی  یوونتوس  و  لیون  بنفیکا،  بایرن مونیخ، 
آزمون  حالا  شده  اند.  سردار  مغلوب  که  هستند 
یک  دروازه  زنیت،  خانگی  زمین  در  می تواند 
شاید  که  چلسی  نام  به  تیمی  کند.  باز  را  بزرگ  تیم 
سیزدهمین گل اروپایی مهاجم تیم ملی ایران وارد 

دروازه آنها شود. 
چلسی درون دروازه مندی را در اختیار دارد که 
در ترکیب این تیم درخشیده اما آزمون هم مترصد 
فرصتی است تا دروازه او را باز کند. باید ببینیم آیا این 

موقعیت برای سردار پیش می آید یا نه؟

آلگری امیدوار به قرعه آسان برای یووه در لیگ قهرمانان

رابیو: می دانم که باید بهتر از این باشم
هنوز  که  است  مستعدی  بازیکنان  از  رابیو  آدرین 
نتوانسته از پتانسیل بالایش استفاده کند. او در سال های 
پاری سن ژرمن،  مثل  بزرگی  تیم های  پیراهن  گذشته 
یوونتوس و تیم ملی فرانسه را به تن کرده، ولی همیشه 
منتقدانی داشته که او را به کم کاری یا کند کردن ریتم بازی 
متهم می کنند. او در یوونتوس هم از انتقادات رسانه های 
ایتالیایی در امان نبوده، با این حال آلگری همچنان از او 
استفاده می کند. رابیو دیروز در کنار سرمربی یوونتوس 
در نشست خبری حاضر شد تا درباره بازی امشب مقابل 
مالمو در لیگ قهرمانان اروپا صحبت کند. صعود یووه 
امتیاز هستند تا در  قطعی شده، ولی آنها به دنبال سه 

رقابت با چلسی شانس سرگروهی را از دست ندهند.
رابیو که یکی از بازیکنان اصلی یووه خواهد بود به 
خبرنگاران اعتراف کرد که از عملکردش رضایت ندارد 
و باید بهتر از این باشد: »در این فصل هنوز گلی نزده ام و 
این  بدهم.  گل  پاس های  باید  همچنین  بزنم.  گل  باید 

موضوع به من و تیم کمک خواهد کرد. می دانم که باید 
بهتر از این کار کنم.« رابیو این فصل به درخواست آلگری 
در پست هافبک چپ بازی می کند، ولی معتقد است که 
در این پست هنوز جا نیفتاده: »من هافبک وسط هستم و 
ترجیح می دهم در میانه زمین بازی کنم. ولی برای کمک 
به تیمم توان بازی در کناره را هم دارم، فقط باید خودم را با 

خواسته سرمربی تطبیق بدهم.«
او در جریان پیروزی دو بر صفر یکشنبه مقابل جنوا 
با سوت های اعتراضی هواداران تیمش روبه رو شد، ولی 
از این بابت نگران نیست و گفت: »من حرفه ای هستم. ده 
سال است که در این شغل فعالم و فوتبال را می شناسم. 
تمام  با  و  کنم  تمرکز  زمین  در  خودم  کار  روی  باید  فقط 
روشی  تنها  خوب  بازی  کنم.  تاش  تیمم  برای  وجود 
است که می تواند شرایط را تغییر بدهد. فکر می کنم از 
نظر تاکتیکی در ایتالیا پیشرفت کرده ام. من هنوز بازیکن 

جوانی محسوب می شوم.«

رابیو درباره بازی با مالمو گفت: »هنوز می توانیم 
صدرنشین بشویم و باید این بازی را ببریم. ما در مالمو 
بازیکنان  آنها  صفر(.  بر  سه  )برد  کردیم  بازی  خوب 

قدرتمندی دارند و قهرمان لیگ سوئد هستند.«
یووه این روزها در رده پنجم لیگ ایتالیاست و رابیو 
یوونتوس  »ما  شود:  بهتر  وضعیت  که  است  امیدوار 
هستیم و انتظار داشتیم که رتبه بهتری داشته باشیم. در 
چند بازی اخیر خوب بودیم و تاش کردیم که کیفیت 
بهتری ارائه بدهیم. این گام رو به جلویی است و هنوز 
بازی های زیادی باقی مانده.« یووه که یازده امتیاز با میان 
ونتزیا،  با  آینده  هفته های  در  دارد،  فاصله  صدرنشین 

بولونیا و کالیاری روبه رو می شود.
»مقابل  گفت:  یوونتوس  ترکیب  درباره  آلگری 
مالمو ماتیا پرین درون دروازه می ایستد و دانیله روگانی، 
آلکس ساندرو و آدرین رابیو هم در ترکیب اصلی هستند. 
پائولو دیبالا هم نیاز به بازی دارد و در ترکیب خواهد بود. 

بونوچی هم دیگر بازیکن ثابت ما است. امیدوارم که 
بتوانم به متیو دی چلیو هم دقایقی بازی بدهم. بقیه 
بازیکنان هم با توجه به بازی شنبه در ترکیب خواهند 
بود.« او درباره بازی با مالمو هم گفت: »ما سازماندهی 
بهتری در زمین داریم، ولی معلوم نیست که تا پایان فصل 
با سیستم چند بازی قبلی ادامه بدهیم. مثاً مقابل مالمو 
می توانیم از گوش ها استفاده کنیم. مهم این است که 
هر بازی را با تفکر خوبی شروع کنیم، خوب بازی کنیم و 
ببریم. ما در لیگ عقب افتاده ایم و چهار تیم بالای جدول 
با سرعت زیادی پیشروی می کنند. باید به بردهای مان 

ادامه بدهیم و قدم به قدم پیش برویم.«
آلگری اضافه کرد: »باید در لیگ قهرمانان نسبت به 
دو فصل قبل نتیجه بهتری بگیریم. باید با شرایط خوبی 
جدیدی  تورنمنت  آنجا  از  و  برسیم  حذفی  مرحله  به 
شروع می شود. دوشنبه قرعه مشخص می شود و برای 

پیشروی به کمی شانس هم نیاز دارید.«

سرمقاله

 @Farshadcasnejad  فرشاد کاس نژاد
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رأی نهایی پرونده ویلموتس دی ماه صادر می شود

عزیزی  خادم: مجلس نگاه ویژه ای به اساسنامه فدراسیون فوتبال داشته باشد
فدراسیون  »اساسنامه  گفت:  خادم  عزیزی  شهاب الدین 
چالش بزرگی است و امیدوارم موضوع آن پیچیده نشده و مجلس 

شورای اسامی نگاه ویژه ای به آن داشته باشد.«
سی اُمین  گرامیداشت  آیین  در  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
ایران  فوتبال  اگر  »امروز  گفت:  دهداری  مرحوم  درگذشت  سالگرد 
در قاره کهن سرافراز است، سیاست بخش اعظم آن به ریشه اصیل و 
طولانی پیشکسوتان فوتبال بازمی گردد.« وی ادامه داد: »به جامعه 
تیم  سربلندی  امروز  که  می کنیم  احترام  ادای  فوتبال  پیشکسوتان 
ملی ماحصل تاش این عزیزان است.« او افزود: »فیفا اسفند امسال 
داشته  ویژه ای  نگاه  مجلس  امیدواریم  و  می خواهد  را  اساسنامه 
اینفانتینو  )جیانی(  بهمن ماه  برسد.  سرانجام  به  امر  این  تا  باشد 
و  کند  سفر  تهران  به  است  قرار  فوتبال  بین المللی  فدراسیون  رئیس 

امیدواریم موضوع اساسنامه پیچیده نشود.«
هم  مجلس  »امیدواریم  شد:  یادآور  فوتبال  فدراسیون  رئیس 

همکاری کند تا فوتبال وارد بحران نشود.«
عزیزی خادم به پرونده ویلموتس اشاره کرد و گفت: »سه شنبه 
رخ  خوبی  اتفاق  امیدواریم  که  است  دستیاران  جلسه  آینده  هفته 
در  بار  نخستین  »برای  گفت:  محیطی  تبلیغات  درباره  او  دهد.« 
را  تبلیغات  برگزاری  شرایط  که  باشگاهی  و  داد  رخ  امر  این  فوتبال 
در  »امیدوارم  افزود:  او  کند.«  استفاده  آن  از  می تواند  باشد  داشته 
رأی  دهیم.  کاهش  را  غرامت  مبلغ  ویلموتس  دستیاران  جلسه 
کاهش  با  رأی  این  امیدوارم  و  می شود  صادر  دی ماه  در  هم  نهایی 

همراه شود.«
رئیس فدراسیون فوتبال همچنین به بحث تبلیغات محیطی 

فضایی  کنم،  اشاره  باید  که  هم  مهمی  »مسأله  گفت:  و  کرد  اشاره 
است که در بحث تبلیغات محیطی برای باشگاه ها ایجاد شد. اراده 
فدراسیون فوتبال در این راستا قوی تر از قبل بود و در این مسیر قدم 
شد.  واگذار  باشگاه ها  به  مناسب  بخشی  اولین بار  برای  برمی داریم. 
اگر باشگاهی می تواند استفاده کند بیاید و بهره ببرد و اگر باشگاهی 
با  می تواند  باشد،  نداشته  را  فضا  این  از  بهره برداری  شرایط  هم 

سازمان لیگ قراردادی را منعقد کند.«
رئیس فدراسیون فوتبال گفت: »این اقدامات مهم فدراسیون 
اولین  این  شد.  انجام  سازمانی  درون  هماهنگی  با  که  بود  فوتبال 
است  ممکن  که  است  تبلیغی  فضای  واگذاری  برای  ما  تجربه 
و  برنامه ریزی  هم  کنار  همه  امیدواریم  باشد.  داشته  هم  ایرادهایی 

فصل بعد را بهتر برگزار کنیم.«

لیگ حرفه ای، آماتور است

لیــگ برتر فوتبال ایران در بیســت و یکمین ســال حیات خــود قرار دارد 
و ایــن میــزان از برگزاری بایــد به ترقی هرچه بیشــتر شــیوه اجــرای رقابت ها 
بینجامــد اما با وجود گذشــت ســال های قابل توجه از شــروع لیگ حرفه ای، 

همچنان شاهد دایره ای از مشکات در نحوه برگزاری لیگ برتر هستیم.
برگــزاری  محــل  دربــاره  متعــددی  خبرهــای  گذشــته  روزهــای  طــی 
بازی پیکان و اســتقال دســت به دســت شــد کــه در واقــع تأییدی بــود بر این 
ناهماهنگی ها. ابتدا با برگزاری این بازی در ورزشگاه شهید دستگردی تهران 
به دلیــل برگزاری یک بــازی از لیگ یــک، در فاصله 24 ســاعت قبــل از بازی 
هفته نهم لیگ برتر، مخالفت و اعام شــد استقال و پیکان باید در ورزشگاه 
انقاب کرج به مصاف هم بروند اما این تصمیم آنقدر خلق الساعه بود که در 
نهایت مقرر گردید دو تیم در همان ورزشگاه شهید دستگردی رخ در رخ هم 

قرار بگیرند.
ماجراهــای دیگری هــم لیگ برتــر را تحت الشــعاع قرار داده که نشــان 
می دهد متر و معیار صحیحــی برای حضور تیم ها در لیگ برتر در نظر گرفته 
نشــده اســت. در جریان بــازی اســتقال و فجــر شهید سپاســی اعتراض های 
بســیاری به کیفیت زمین حافظیه شــد و دیگر تیم ها نیز که در این ورزشگاه به 
میــدان رفتند، با نظر بازیکنان اســتقال موافــق و بر این بــاور بودند که زمین 
چمن ورزشگاه حافظیه فاقد حداقل  اســتانداردهای لازم برای برگزاری یک 
بازی فوتبال است. این اعتراض بیانگر آن اســت که متولیان برگزاری فوتبال 
توجــه آنچنانی به امکانــات تیم هایــی که از لیگ یــک به لیــگ برتر صعود 

می کنند ندارند و استانداردی برای شرکت در این رقابت در نظر نمی گیرند.
موضوع تازه ای که نظم در برگزاری لیگ برتر را عمیقاً زیر سؤال برده، به 
حضور تماشــاگران در ورزشگاه ها مربوط می شــود. تا کنون در دو بازی اجازه 
حضور تماشاگر در ورزشــگاه داده شده است اما نحوه بلیت فروشی به حدی 
پر ایراد بوده که بسیاری از تماشاگران به رغم پرداخت پول از طریق درگاه های 
خرید بلیت به هنگام ورود به ورزشگاه با مشکل مواجه شده و متصدی تأیید 
بلیت هــا به آنها اعــام کرده اند که در ســامانه، بلیتی به نام آن شــخص ثبت 

نشده است.
در سال های قبل نیز دسترسی به برخی شــهر ها برای انجام رقابت های 
لیگ برتر بســیار دشــوار می نمود و به یاد داریــم که حضور در شــهر دورود به 
جهت برگزاری بازی با تیم گهر در فصل دوازدهم که از لیگ یک به لیگ برتر 

صعود کرده بود، چه دشواری هایی را برای تیم های میهمان ایجاد کرد.
 نه فقط گهر بلکه حضور در شــهر جم به جهــت تقابل با تیم پارس جم 
نیز بــرای دیگر تیم های لیــگ برتر مصائب کمــی به همراه نداشــت و تیم ها 
ناچار بودند در اســتان های همجوار اســکان یافته و با صرف زمان قابل توجه 
خــود را به محــل برگزاری بــازی برســانند. ســازمان لیــگ به عنــوان متولی 
برگــزاری لیگ برتــر پیش از آنکــه تیمــی راهی لیگ حرفه ای شــود بــه واقع 
باید تمام امکانــات تیم های صعود کننده به لیگ حرفــه ای را مورد کنکاش 
و ارزیابــی قرار دهد امــا در فوتبــال ایران توجهی به این مســائل زیرســاختی 
نمی شود و تیم ها بدون برخورداری از زیرساخت های حرفه ای اجازه حضور 

در عالی ترین سطح فوتبال را خواهند یافت.
اگــر اعتراض های اخیر به ســبک داور و فقــدان کمــک داور ویدئویی در 
لیگ برتر را به دایره مشــکات حل نشــده در لیــگ برتر فوتبال ایــران اضافه 
کنیم به این نتیجه می رســیم که فوتبال ایران در عالی ترین سطح خود، فاقد 
هماهنگی ها و ســخت افزار مناسب است و چســباندن برچسب حرفه ای که 
از بیســت و یک سال قبل باب شد، تنها یک تصویرسازی ظاهری برای فوتبال 
ایران بوده و در واقع فوتبال ایران همان اســت که در سال های قبل از حرفه ای 

شدن بود و نیاز به یک تحول اساسی در شکل برگزاری دارد.
اختاف ها بر ســر اجرای تبلیغات محیطی را نیز باید به دایره مشــکات 
کان حاکــم بر فوتبــال ایران افزود امــا فارغ از این مســائل، اتفاقاتــی گاهاً در 
برگزاری لیگ برتــر رخ می دهد که بیننده را به شــگفتی وامی دارد. در جریان 
دربی 97 لیگ برتر متأســفانه دیده شد که حتی تابلوی داور چهارم با مشکل 
مواجه اســت و برای اعان تعویض ها اعداد به درستی به نمایش درنمی آید 
کــه چنین اتفاقی بــرای یکــی از مهم ترین بازی هــای فوتبال در قاره آســیا که 
بیننده هــای بســیاری هم دارد، بســیار تأســفبار اســت و به واقــع می طلبد که 
متولیان برگزاری به جای هیاهو به فکر ترمیم نقاط ضعف باشند و قوانینی را 

به تصویب برسانند که مانع بروز چالش های اینچنینی شود.
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تمام حواس مجیدی 
به سوت داور!

پنجعلی: صدری  باید 
بماندو حمایت شود

8 دی بازی خارج از خانه 
پرسپولیس بعد از دو ماه

بالاتر از همه

3 امتیاز بازی با گل گهر 
در گرو شکایت به فیفا

تلاش بازیکنانم را 
فراموش نمی کنم

حیدری بعد از 481 روز به استقلال و پیکان رسید

 پرسپولیس در بین تیم های لیگ برتری 
بهترین فوتبال را ارائه می دهد

چرا ورزشگاه بازی با پیکان و سپاهان مشخص نیست؟

قهرمانی ایران در بازی های پاراآسیایی جوانان

 مومنی: مسئول رسیدگی به پرونده 
بازیکن گابنی، آجورلو است

واکنش برانکو به صعود عمان:

ساعی: معرفی چهار نفر خلاف است
یزدانی: به یک بزرگتر نیاز داریم!

شــهربانو منصوریــان: بــه نبــودن 
کشتی گیران  معترض بودم
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23:30

چلسی 
صــدر را 

می خواهد
یووه به 

دنبال تکرار 
بازی رفت

ژاوی از   
اورست   بالا 

می رود

یک پایان 
خوب

آزمون مقابل شیرهای لندنی

سردار به دنبال 
گل شماره 13

23:30

21:15

21:15
5

شاید تیمی غیر از مدعیان همیشگی قهرمان شود

حاج رضایی: چرا باید برای این 
دربی 2 ساعت وقت بگذارم؟

ذوالفقارنسب: 
مدیرعامل پرسپولیس؟ 

یک ماه است در حال 
بررسی هستیم

وزارت ورزش به دنبال 
راهکاری برای ورود 

زنان به ورزشگاه

فیفا می خواهد در موعد مقرر 
اساسنامه اصلاح شود

 به بهانه سفر جیانی اینفانتینو به ایران 
و حضور در جشن صعود تیم ملی

رودررویی قهرمانان  
المپیک برای 6 رأی

شب آخر لیگ قهرمانان

آندره کوبلف می گوید دلایل بازی نکردن همزمان سردار آزمون و آرتم زوبا در خط حمله زنیت را 
نمی داند. 2 مهاجمی که فصل گذشته در لیگ برتر روسیه 39 گل به ثمر رساندند و قهرمانی زنیت 
را رقم زدند. کاپیتان پیشــین زنیت گفت: »از آنجایی که این موضوع همیشــه مورد بحث است 
تعجــب می کنم چرا آزمــون و زوبا دیگر کنار هــم در خط حمله بازی نمی کننــد. این زوج گل های 

زیادی زده اند و کنار هم بازی کرد ه اند. ارزیابی چنین کاری سخت است و دلایلش را نمی دانم.«

این  وزنه بــرداری  فدراســیون  رئیــس  مــرادی،  علــی 
روزها حســابی عصبانی و البته ناراحت اســت. فدراسیون 
اون تحت شدیدترین انتقادها قرار گرفته و ظاهراً پولی هم 
در بســاط ندارد تا این زمستان را سر کند. او دیروز در دیدار با 
صالحی امیری، رئیس کمیته ملی المپیک حرف هایی زد 
که به خوبی فشــارها روی فدراســیون وزنه برداری را نشان 
می داد. مهم ترین حرفش هم این بــود: »اگر وزنه برداری 

اولویت نیست بگویید در فدراسیون را ببندیم.«
ملــی  تیــم  اردوی  از  امیــری  صالحــی  بازدیــد  در  او 

وزنه بــرداری پیش از اعــزام به قهرمانی جهان ازبکســتان 
گفت: »با توجه به شرایط بدی که از لحاظ پشتیبانی داریم، 
من می خواستم وزیر را ببینم اما نشد. تیم دارد می رود اما 
باید پشتیبانی ارزی شــود. ما پول نداریم که ارز تهیه کنیم. 
تاکنون چنین تحقیری در تاریخ وزنه برداری اتفاق نیفتاده 
اســت. ما دو فــرش در خانه داریــم، آن را می فروشــیم که 
بتوانیــم ورزشــکاران را اعزام کنیــم. من واقعــاً ناراحتم. 
اگــر وزنه بــرداری اولویت نیســت بگویید در فدراســیون را 

ببندیم.«

مــرادی ادامــه داد: »اجــازه ندادنــد ما بــا وزیر حرف 
بزنیم. مقام معظــم رهبری اگر وزنه برداری موفق شــود، 
خوشحال می شــوند اما یک عده معاند در داخل و خارج 
از کشــور هســتند کــه از مقــام آوری وزنه بــرداری ناراحــت 
می شوند. چند روز است که نمی توانم از استرس بخوابم 
اگــر  می کننــد.  وزنه بــرداری  بــه  را  مضاعــف  ظلــم  ایــن  و 
می خواهند نباشم، بگویند می روم . ما واقعاً لنگ 50- 40 
قراردادهای  خارجــی  مربیان  با  چطور  هســتیم.  دلار  هزار 

کان می بندند.«

  تحقیر وزنه برداری 
بی سابقه است

علی مرادی: اگر 
نمی خواهند، 
می روم


